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Vážení spoluobčané, milí čtenáři,
před několika málo dny jsme se spolu 

před obecním úřadem zaposlouchali do 
pěkných koled, ochutnali teplý svařák, 
a  hlavně jsme spolu rozsvítili vánoční 
strom, který hlásá jediné – začala doba 
adventu. Blíží se Vánoce a s nimi spo-
jený konec roku. Vánoční svátky a před 
nimi předcházející adventní doba je čas, 
kdy bychom se měli v dnešní uspěchané 
době zastavit a věnovat co nejvíce svého 
času svým blízkým a přátelům. Advent 
je také doba určená k zamyšlení a vzpo-
mínání nad končícím rokem. Zvláště 
pak po tak náročném roku, jakým rok 
2022 byl. Nejhorší z oprav následků 
tornáda máme sice již dávno za sebou, 
ale práce v obci a na domech ovšem 
neustává. Stále je co opravovat, stále je 
tu a tam něco rozkopané a stále člověk 
vnímá čilý ruch v obci. Velmi Vám všem 
děkuji, že to vše tolerujete a také, že 
mnozí z Vás přikládáte ruku k dílu. Před 
koncem roku bývá zvykem bilancovat 
nad rokem končícím, tedy co se povedlo, 
co ne a co nás čeká. Já bych si s dovole-
ním bilancování nechal až do nadcháze-
jícího zpravodaje a své řádky v  tento 
předvánoční čas využil k poděkování 
a přání. 

Nejprve tedy poděkování. Z celého 
srdce děkuji Vám všem, kterým leží na 
srdci blaho naší obce, kterým není 
lhostejné jejich okolí a kteří se zasazujete 
o to, aby Mikulčice byli lepším, krás-
nějším, čistějším, zelenějším, ale také 
bezpečnějším místem pro život. A je 
jedno, jestli tak činíte ve vlastní inicia-
tivě, nebo prostřednictvím spolků, které 
v naší obci působí. Děkuji Vám všem  za 

spolupráci, za pomoc, vstřícnost, ale 
také děkuji za konstruktivní kritiku 
a náměty, které posunují Mikulčice dále.

Vážení spoluobčané, přátelé, kama-
rádi, na závěr bych Vám chtěl popřát za 
sebe i celé zastupitelstvo a zaměstnance 
obce do roku 2023 vše dobré. Přeji vám, 
abyste se ve zdraví sešli s rodinou 
a příbuznými, abyste alespoň na chvilku 
zapomněli na vše, co se kolem nás děje. 
Těm nejmenším bych chtěl popřát hodně 
dárků pod stromečkem. Nám dospělým 
přeji klid a dostatek rodinné pohody, 
těm starším hlavně pevné zdraví a  do-
statek životního optimismu.

Josef Dvořáček, 
starosta obce

Slovo starosty
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Nové Zastupitelstvo obce Mikulčice: 
Bronislav Šimčík, Bc. Radim Stibůrek, Luděk Hanáček, Ing. Milan Kurka, 

Miroslav Bartyzal, Ladislav Bohunský, Ing. Josef Dvořáček, Ing. Jakub Bartoník,
 Ing. Bc. Josef Dvořáček, Martina Fialová, Ing. Jan Vlašic, Mgr. Michal Bešta, 

Radovan Fiala, Ing. Petr Marada, JUDr. Jaromír Josef

Den vzniku samostatného českosloven-
ského státu je státní svátek České republiky, 
který se slaví každoročně 28. října, při této 
příležitosti prezident republiky Miloš Ze-
man udělil Jaroslavu Bolfíkovi, starostovi 
Sboru dobrovolných hasičů Mikulčice, 
medaili za hrdinství.
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Slovo místostarosty
Vážení spoluobčané,
přicházím k Vám s pozdravem v tom-

to adventním čase a  rád využívám 
příležitosti poděkovat všem těm, kteří 
se zúčastnili podzimních voleb do míst-
ního zastupitelstva. Děkuji za  podporu 
nejen moji, spolukandidátů, ale i  těch 
ostatních, kteří projevili zájem podílet 
se  na rozvoji naší krásné obce. Všem 
zvoleným ještě jednou upřímně blaho-
přeji. Těm, kteří již nepokračují v zastu-
pitelstvu, děkuji za výbornou spolupráci 
a přeji pohodu a spokojenost v osobním 
i profesním životě.
Že se  věci v  obci hýbou správným 

směrem, je snad vidět na každém kroku, 
na některé si dovolím krátce upozornit.

Postupujeme ve  vrtných pracech 
na  novém vrtu. Náběhovým vrtem 
25 metrů hlubokým o průměru 920 mm 
se  nyní prokousáváme vrstvami odol-
ných slínů. Sice nám svou houževnatostí 
brzdí rychlé vrtání, v  konečném efektu 
však ochraňují hlubinný zdroj před 
povrchovými nekvalitními vodami. 
Na dvoře za  radnicí máme již složenou 
kompletní nerezovou výstroj, takže vše 
jde podle plánu. Souběžně s  vrtem 
testujeme nové filtry pro novou techno-
logii úpravny vody, na jejíž rekonstrukci 
je zpracován nový projekt. Starosti nám 
přidělává kovová část potrubí přivaděče 
surové vody. V  části nad obecní úprav-
nou bylo zjištěno již druhé poškození – 
koroze ve sváru potrubí. Řešíme opravy 
i  kompletní prohlídku přívodní kovové 
části.

Jednou z  nejvíce poškozených budov 
v  obci byla budova Špitálku. Jsem moc 
rád, že již opět může sloužit potřebným 

občanům. Pro moji úplnou spokojenost 
chybí vypořádání dotace v  částce více 
jak 5,5 mil. Kč.

Podpora 0,5  mil. Kč na  víceúčelový 
nakladač GIANT G1500 je již dokončena 
a  vypořádána. Vybavili jsme jej radlicí 
na  sníh, takže jsme na  sněžení připra-
veni, byť bych jej moc přivolávat nechtěl. 
Ještě jednou děkuji Grantovému progra-
mu Gas Storage CZ, s.r.o.

Kompletní obnovu, včetně inventáře 
a  následné péče jsme již začali kolem 
vodní nádrže Cihelna. Máme vysou-
těženu společnost FLORSTYL z Kunovic. 
Aktuálně již máme na  účtu i  podporu 
v  částce 3,8 mil. Kč od  Státního fondu 
životního prostředí ČR /SFŽP/. Poté, co 
odstoupil vítěz výběrového řízení, 
oslovujeme dalšího s  nejlepší nabídkou 
na obnovu zeleně v areálu Břízky. Jsme 
před podpisem smlouvy se  SFŽP 
a očekáváme obdržení podpory ve výši 
3,4 mil. Kč na výsadby zeleně, inventář 
a  následnou péči. Rychlejšímu postupu 
brání dokončované práce na  kabelizaci 
a obnově veřejného osvětlení i rozhlasu. 
Byť pomalu, ale i  zde se  vše zdárně 
posunuje.

Závěrem mi dovolte popřát Vám všem 
pokud možno klidnou předvánoční 
dobu bez stresů a  obav. Třebas malič-
kostí nebo návštěvou nezapomínejte 
na  svoje nejbližší a  známé, překonejte 
dřívější neshody, najděte ztracené 
cesty…

Přeji krásné a  požehnané Vánoce, 
pevné zdraví a  moře dobré pohody 
v novém roce!

Jan Vlašic, místostarosta obce
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Práce na vrtu pitné vody      Volby do zastupitelstva obce

   Rekonstrukce šaten na hřišti   Opravený hřbitov
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V roce 2022 bylo vybráno na poplat-
cích za odpad v naší obci 959 961 Kč. 
Poplatky byly úspěšně vybrány od 
všech poplatníků.

Někteří poplatníci byli dle vyhlášky 
osvobozeni, jednalo se o občany, kteří 
mají trvalé bydliště v naší obci, ale

- pobývají v pečovatelských zaří-
zeních

- zdržují se v zahraničí.
Tito občané byli osvobození na zákla-

dě potvrzení.
V roce 2023 občané, kteří stále pobý-

vají v pečovatelských zařízeních (před-
pokládám, že u nich nenastala změna) 
nemusí nic dokládat, jen v  případě 
návratu do místa trvalého pobytu musí 
tuto změnu nahlásit do 15 dnů.

Občané, kteří se zdržují v zahraničí, 
doloží svůj pobyt čestným prohlášením, 
že nenastala žádná změna s místem 
jejich pobytu (nadále neplatí zdravotní 
pojištění v ČR).

Znění tohoto prohlášení:

J á , … … … … … … … , … . r . č . … 
…………… prohlašuji, že nejsem 
účasten zdravotního pojištění v ČR 
z důvodu pobytu v jiné zemi.

Toto prohlášení činím z důvodu 
osvobození od poplatku za odpad za 
rok 2023, jsem si vědom, že jakoukoliv 
změnu, která se týká osvobození, jsem 
povinen nahlásit do 15 dnů správci 
poplatku.

Majitelé nemovitosti (které jsou 
určené k bydlení) bez osob přihlá-
šených k  trvalému pobytu, platí 
poplatek za jednu osobu tj. 480 Kč.

Poplatek plaťte až v roce 2023.

Jiřina Janů, pokladní

Informace na rok 2023 k vyhlášce o odpadech

Zprávy z obecního úřadu

Volba prezidenta ČR proběhne 13. a 14. ledna 2023 
(druhé kolo ve dnech 27. a 28. ledna 2023)

V obci Mikulčice je jeden volební okrsek se sídlem v Kulturním domě Mikulčice, 
malý sál, Mikulčice 500.

Volič, který nebude v době konání v místě trvalého bydliště, může požádat obecní 
úřad o vydání voličského průkazu.

Písemně podaná žádost o  vydání voličského průkazu může být doručena 
nejpozději 6. 1. 2023. Osobně podaná žádost pak může být podaná do 11. 1. 2023 do 
16 hodin. Žádost je pro zájemce k dispozici na webových stránkách obce.

Petra Matochová, matrikářka
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Pracovní skupina Zelené Mikulčice 
spolupracovala na dokončení projektů 
na obnovu zeleně v obci. Krajinnými 
architekty a projektanty byl zpracován 
projekt obnovy zeleně u rybníka Cihelna 
i v širším okolí. Také se podařilo na 
realizaci tohoto projektu získat finance 
ze Státního fondu životního prostředí 
a  byla vybrána realizační firma. Aktu-
álně jsou další kroky již více v režii 
dodavatele a obce.

Obdobně je hotov projekt na kom-
plexní obnovu parku Břízky. Projekt stojí 
na kombinaci výsadby větších již 
vzrostlejších stromů a výsadby menších 
sazenic a keřů tak, aby se rozložilo riziko 
ujímavosti a náročnost následné péče 
v  písčité půdě Břízek. Zahrnuje také 
doplnění štěrkových cest parkem, úkry-

tů pro drobné živočichy, laviček, košů 
a podobně. I na tento projekt je podána 
žádost o dotaci na Státní fond životního 
prostředí a proběhl výběr dodavatele.

Aktuálně probíhá komunikace obce 
s projektantkami, které připravují návrh 
obnovy veřejných prostranství a ucele-
nou výsadbu zeleně na ulici Moravská 
a  na přilehlých prostranstvích (před 
hřbitovem, okolí kulturního domu aj.) 
a návrh zeleně na hřbitově.

Moc nás těší, že se do obnovy zeleně 
zapojují i místní spolky, příkladem může 
být i hezká výsadba TJ Baník kolem 
hřiště či brontosauří a skautské sázení 
u klubovny.

Za Zelené Mikulčice Dalimil Toman

Pošta Partner Mikulčice, Mikulčice 500

telefon: 727 952 342

Pondělí 10:00 – 12:30 13:00 – 17:00

Úterý 08:00 – 12:00 ZAVŘENO

Středa 08:00 – 12:30 13:00 – 17:00

Čtvrtek   08:00 – 12:00       ZAVŘENO

Pátek 08:00 – 12:00 ZAVŘENO

   Pošta Partner poskytuje všechny základní služby, dále on-
  line dobíjení předplacených SIM karet, prodej dálničních 
známek, SIPO, kontaktní místo ZP MV ČR 211, vyhotovení 
průkazu příjemce pošty.

Zelené Mikulčice
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Zastupitelstvo: 

• 1. schvaluje Jaromíra Josefa a Mila-
na Kurku za ověřovatele dnešního 
zápisu. /13,0,1/
• 2. schvaluje program dnešního 
zasedání. /14,0,0/
• 3. schvaluje střednědobý výhled 
rozpočtu na roky 2023-2025. /14,0,0/
• 4. schvaluje uzavření smlouvy 
o budoucí smlouvě o zřízení věcného 
břemene pro stavbu plynárenského 
zařízení ,,REKO STL RS Mikulčice – 
U MNV, číslo stavby: 7700103587‘‘ za 
celkovou výši předpokládaného 
závazku 7 120,82 Kč. /14,0,0/
• 5.  schvaluje prodej pozemků:
- p. č. 990/3 o výměře 74 m²,
- nově vzniklé pozemky p. č. 101/2    
o výměře 17 m² a p. č. 101/3 o výměře 
9 m²
- nově vzniklé pozemky p. č. 436/45 
o  výměře 19 m² a p. č. 436/46 
o výměře 9 m²
- nově vzniklé pozemky p. č. 544/5 
o výměře 16 m² a p. č. 544/6 o výměře 
9 m²
- nově vzniklé pozemky p. č. 1891/4 
o  výměře 16 m² a p. č. 1891/5 
o výměře 9 m²
- nově vzniklé pozemky p. č. 2160/3 
o  výměře 15 m² a p. č. 2160/4 
o výměře 8 m².

hlasování:/pro, proti, zdržel se/

Vše v k. ú. Mikulčice. Prodej je za   
500 Kč/m², tj. celkem 100 500 Kč.
Náklady prodeje – vyhotovení GP, 
vyhotovení kupní smlouvy, návrh na 
vklad do katastru nemovitostí hradí 
kupující. /14,0,0/
• 6. neschvaluje vyhlášení záměru 
prodeje pozemků p. č . 1321/1 
a 1321/3. /0,12,2/
• 7. schvaluje poskytnutí finančního 
daru z transparentního účtu obce pro 
obdarované, je j ichž seznam je 
přílohou zápisu zastupitelstva. Zastu-
pitelstvo pověřuje starostu k uzavření 
darovacích smluv. /14,0,0/
• 8. vyslovuje souhlas podle § 84 
odst. 2 písm. p) zákona o obcích 
s  uzavřením dohody o provedení 
práce od 13. 9. 2022 do 30. 6. 2023 
s Mgr. Michalem Beštou, JUDr.  Jaro-
mírem Josefem a Ing. Josefem 
Dvořáčkem jako vyučujícími v  Hu-
debním kurzu Mikulčice.  / 12,0,2/
• 9. odsouhlasuje vzor darovací 
smlouvy pro vyplácení financí na 
poškozená hrobová zařízení (na 
odstranění následků živelní pohromy 
– tornáda dne 24. 6. 2021). /14,0,0/
• 10. schvaluje tabulku příjemců 
finančních darů na opravu poškoze-
ných hrobových zařízení tzn. na 
odstranění následků živelné pohromy 
– tornáda dne 24. 6. 2021. /14,0,0/

USNESENÍ z 22. zasedání Zastupitelstva  
obce Mikulčice konaného 13. 9. 2022 
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Zastupitelstvo: 

• 1. schvaluje Ing. Jakuba Bartoníka 
a  Miroslava Bartyzala za ověřovatele 
dnešního zápisu. /13,0,2/
• 2. rozhoduje o tom, že se dnešní 
ustavující zasedání ZO bude řídit 
Jednacím řádem ZO ze dne 17.12.2014 
schváleným předešlým ZO. /15,0,0/
• 3. schvaluje program dnešního 
zasedání. /15,0,0/
• 4. určuje volbu jednoho místo-
starosty obce. /15,0,0/
• 5. určuje, že pro výkon funkce 
starosty a místostarosty obce budou 
zvolení členové zastupitelstva dlou-
hodobě uvolněni. /15,0,0/
• 6. schvaluje veřejný způsob volby 
starosty a místostarosty a zbývajících 
členů rady obce Mikulčice, kdy tyto 
volby se budou řídit platným Jedna-
cím řádem schváleným předcházejícím 
ZO. /15,0,0/
• 7. volí starostou obce Mikulčice Ing. 
Bc. Josefa Dvořáčka. /13,0,2/
• 8. volí místostarostou obce Mikulčice 
Ing. Jana Vlašice. /10,0,5/
• 9. volí členem rady obce Mikulčice 
pana Luďka Hanáčka. /14,0,1/
• 10. volí členem rady obce Mikulčice 
paní Martinu Fialovou. /14,0,1/
• 11. volí členem rady obce Mikulčice 
Ing. Milana Kurku. /14,0,1/
• 12. zřizuje finanční výbor a kontrolní 
výbor. Oba výbory budou tříčlenné 
(předseda + dva členové). /15,0,0/

hlasování: /pro, proti, zdržel se/

• 13. volí předsedou finančního 
výboru pana Miroslava Bartyzala. 
 / 14,0,1/
• 14. volí předsedou kontrolního 
výboru pana Ladislava Bohunského. 
  /9,0,6/
• 15. volí členem finančního výboru 
Ing. Josefa Dvořáčka. /14,0,1/
• 16. volí členem finančního výboru 
Ing. Jakuba Bartoníka. /14,0,1/
• 17. volí členem kontrolního výboru 
pana Bronislava Šimčíka. /14,0,1/
• 18. volí členem kontrolního výboru 
Mgr. Michala Beštu. /14,0,1/
• 19. stanovuje od 1. 11. 2022 měsíční 
výši odměny neuvolněným členům 
zastupitelstva. Č len rady obce 
2  500  Kč, člen zastupitelstva obce 
500 Kč, předseda výboru nebo komise 
zast. obce 1 500 Kč, člen komise 
a  výboru obce, člen ZO 1 200 Kč 
(dle ,,nejvyšší funkce“, jednotlivé 
odměny se neslučují). /15,0,0/
• 20. vyslovuje souhlas podle § 84 
odst. 2 písm. p) zákona o obcích 
s  pokračováním dohody o provedení 
práce od 13. 9. 2022 do 30. 6. 2023 
s  Mgr. Michalem Beštou, JUDr. 
Jaromírem Josefem a Ing. Josefem Dvo-
řáčkem jako vyučujícími v Hudebním 
kurzu Mikulčice. /12,0,3/

USNESENÍ z 1. ustavujícího zasedání Zastupitelstva  
obce Mikulčice konaného 17.  10. 2022
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Milí přátelé, vážení občané,

 jako senátorka za volební obvod č. 79 bych vám chtěla poděkovat za vaši podporu 
a hlasy při volbách do horní komory Parlamentu České republiky. Do Senátu jdu 
s  odhodláním hájit zájmy našeho Slovácka, každé jednotlivé obce, města, ale 
především Vás, občanů. Vaše starosti i obavy mě zajímají a ráda pomůžu tam, kde to 
bude možné. 

V  Senátu jsem členkou Senátorského klubu KDU-ČSL a nezávislí, pracuji ve 
Výboru pro územní rozvoj, veřejnou správu a životní prostředí, v Mandátovém 
a  imunitním výboru, dále ve Stálé komisi Senátu pro rozvoj venkova, Stálé komisi 
Senátu VODA-SUCHO. Těším se na setkání s Vámi. Kdykoliv mi můžete napsat na 
email: rajchmanovae@senat.cz. Ráda se s Vámi setkám i v mé senátorské kanceláři 
v Hodoníně v ulici Sadová 1688/1. 

Sledujte moji práci na www.evarajchmanova.cz nebo na mé facebookové stránce.

Eva Rajchmanová, senátorka za Hodonínsko a Kyjovsko

Pozdrav obyvatelům Mikulčic

mailto:rajchmanovae@senat.cz
http://www.evarajchmanova.cz
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Opět rok utekl jako voda a my jsme 
mohli přivítat v  našem mikuleckém 
kostele sv. Mikuláše. Rozzářená očka 
dětí netrpělivě vyhlížela jeho příchod. 
Děti z  našeho Sborečku pod vedením 
Ivany Šimčíkové jej přivítaly pásmem 
písní. Sv. Mikuláš je také vyzkoušel 
ze  znalostí doby adventní a  vánoční. 
Na  závěr tohoto setkání rozdal spolu 
s andělem všem dětem sladkou odměnu. 
Velké poděkování patří Veronice Koneč-
kové, Ivaně Zemánkové ml., Petrovi 
Maradovi a  Pavlovi Šagátovi za  jejich 
sponzorské dary. Také Ivaně Šimčíkové 
za přípravu dětské mše.

Ivana Zemánková
 za farnost Mikulčice

Diecézní charita Brno pořádá ve  dnech 1. - 15. 1. již dvacátý třetí ročník 
tradiční Tříkrálové sbírky. V naší obci vyjdou koledníci v sobotu  7. ledna .

Děkujeme Vám, že podpoříte Tříkrálovou sbírku, Vaše dary dokáží proměnit 
složité životní osudy.

Anežka Maradová

Římskokatolická farnost Mikulčice
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Je to již dvacet let, co na Hodonínsku, 
Bzenecku, Vracovsku, Ždánicku a Stráž-
nicku poskytujeme ve spolupráci s prak-
tickými a odbornými lékaři domácí, ale 
i  paliativní a  hospicovou péči. V  roce 
2004 jsme v  Hodoníně poskytování 
těchto zdravotnických služeb rozšířili 
a  doplnili do  přirozeného komplexu 
se službami sociální péče. Týmy více než 
deseti zdravotních sester HOMEDICA, 
s.r.o. a  více než třiceti pečovatelek PS 
Homediss, o.p.s. zajišťují, ve  spolupráci 
s praktickými a odbornými lékaři a rodi-
nami, péči i  o dlouhodobě nemocné 
a umírající spoluobčany.

Prostřednictvím bezplatné škály zdra-
votních služeb, které přímo v  domác-
nostech zajištují specializované zdravot-
ní sestry, lékaři, pečovatelky i  psycho-
logové, jsme za  uplynulé dvě dekády 
pomohli důstojně odejít stovkám umí-
rajícím z celého našeho okresu.

Péče o  umírajícího člověka je jistě 
jednou z nejnáročnějších z hlediska psy-
chologického, ale z  hlediska medi-
cínského poměrně jasná. Z  tohoto 
hlediska jde především o  tlumení 

bolestí, kdy naprosto základním člán-
kem v této péči je, nebo by měl přirozeně 
být, praktický lékař umírajícího. U kaž-
dého pacienta máme individuální plán 
analgetické léčby a  konzultujeme jej 
i  s  odbornými lékaři. Dále je nutné 
udržovat hydrataci (zavodnění) paci-
enta, pečovat o vyprazdňování, které je 
také nedílnou součástí paliativní péče 
a  prostřednictvím pečovatelek pečovat  
o o s o b n í h y g i e n u n e m o c n é h o . 
V  paliativní péči je nesmírně důležitá 
i  péče o  psychiku pacienta i  rodinných 
př íslušníků , kterou zajišťuje náš 
psycholog.

Naše zkušenosti také říkají, že velmi 
často rodina nechce vidět zemřít svého 
blízkého, a  tak jej raději na  posledních 
pár hodin nechají odvézt do nemocnice 
a omlouvají se  sami před sebou tím, že 
tam mu snad ještě pomůžou. Kdo z nás 
by ale nechtěl zemřít v  přítomnosti 
svých nejbližších? Smrt je součástí života 
a je předurčena již jeho zrozením. Pokud 
máme se svými blízkými hluboký vztah, 
mysleme na  to prosím, a  mysleme 
i  na  to, abychom si za  života takto 

hluboké vztahy ke svým 
blízkým budovali.

Bc. Ria Otrubová, 
vrchní sestra 

HOMEDICA, s.r.o., 
členka správní rady PS 

Homediss, o.p.s.

20 let paliativní a hospicové péče na Hodonínsku 
Agentura domácí péče HOMEDICA
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Letos, koncem měsíce září, skončilo 
pro Myslivecký spolek Mikulčice – Velká 
Morava, jedno z nejtěžších období v celé 
době jeho existence. Myslivecká chata 
i  okolní areál už zase slouží svému 
původnímu účelu. Škody po  tornádu 
byly odstraněny za  vydatné pomoci 
členů spolku, obce Mikulčice, Chari-
tativního konta ŠKODA AUTO, Nadace 
rozvoje občanské společnosti i  darů 
mysliveckých organizací a jednotlivců.

Vloni, v  době, kdy to nikdo nečekal, 
udeřilo tornádo a  zničilo i  celé zázemí 
pro činnost myslivců v  Mikulčicích. 
Těžce poškozena byla myslivecká chata 
a  zdevastován byl i  okolní areál, který 
spolu s  ní sloužil pro konání většiny 
kulturních i  folkloristických akcí v obci. 
Zároveň byl zcela zničen i  sklad krmiv 
a materiálu. Navíc, deseti členům spolku 
živel poškodil domovy. Některým 
fatálně.

Zdálo se, že další život myslivecké 
organizace v  obci bude nadlouho 
ochromen. Přednost při sanaci škod 
měly, samozřejmě, domovy občanů 
a infrastruktura obce. Popisovat úžasnou 
solidaritu a  pomoc státu, krajů, orga-
nizací i  jednotlivců by bylo nošením 
dříví do  lesa. V  očekávání výpomoci 
k  odstranění škod se  tedy myslivci 
postavili až na  konec pomyslné fronty. 
Brzy se však ukázalo, že vlastně v žádné 
frontě nestojí, protože ve  všech progra-
mech státu, kraje i charitativních organi-

zací k  odstraňování škod způsobených 
tornádem se  na společenské organizace 
zapomnělo. Naštěstí byla chata spolku 
pojištěna a  pojišťovna Generali ČP 
jednala velmi vstřícně, takže prostředky 
na  základní opravu objektu se ve velké 
míře našly. Spřátelená firma JARA s.r.o. 
stavební opravu zničeného objektu, 
za  pomoci mnoha členů spolku, prove-
dla, ale stále zbývalo udělat nemálo 
práce a musel se nakoupit různý mate-
riál. Na  to již prostředky chyběly. 
Nakonec však spolek nezůstal sám. 
Téměř se  slzami v očích byly přijímány 
peněžité dary od  některých myslivec-
kých organizací i  jednotlivců. Peníze 
dárců byly použity na  nákup skladové 
haly, aby bylo kam uložit krmivo pro 
zvěř v  době strádání i  další materiál. 
S  doplacením faktury za  opravu chaty, 
částkou 300  tis. Kč, vypomohla obec 
Mikulčice. Za  tuto pomoc je třeba panu 
starostovi, Ing. Bc. Dvořáčkovi, i celému 
zastupitelstvu obce upřímně poděkovat.

Stále však nebyl opraven areál chaty, 
totálně zničený živelní katastrofou. 
Nebyly také opraveny vnitřní prostory 
chaty včetně elektrické instalace, nebyla 
vyměněna zničená výbava a poškozený 
nábytek. Záchranou byl finanční grant 
z  prostředků Charitativního konta 
ŠKODY AUTO, Odborů KOVO MB 
a  ŠKO-ENERGO prostřednictvím jejich 
Nadace rozvoje občanské společnosti.

Myslivecká chata v Mikulčicích  
už zase slouží

Z činnosti spolků
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 Žádost o  finanční prostředky na 
dokončení oprav nejen chaty, ale i okol-
ního areálu, po velmi vstřícném jednání, 
byla akceptována a peníze byly poskyt-
nuty v maximálně možné výši, tj. 300 tis. 
Kč. S  využitím těchto prostředků dnes 
chata i  areál slouží tak, jako dříve. 
Za  peníze z  grantu Škodováků byl 
opraven interiér chaty i  se  zázemím, 
opraven a  dokoupen nový nábytek, 
a veškeré vybavení. Byla zateplena půda 
objektu a  opraveno vnější posezení. 

Chata i  celý areál dnes slouží nejen 
členům spolku, ale i veřejnosti a umož-
ňuje konání společenských, kulturních 
i  folklorních akcí tak, jako tomu bylo 
před tornádem.

Stanislav Čermák
předseda Mysliveckého spolku 

Mikulčice – Velká Morava
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Tornádo, které se  prohnalo obcí 
Mikulčice, poničilo i  malé místní 
muzeum – Chalupu F. Mikuleckého. 
Byla díra ve  střeše nad jizbou F. Miku-
leckého, další nad první světnicí ve dvo-
ře a  největší v  sušárně tabáku. Sušárna 
byla poničena nejvíce. Dřevěná stavba 
sušárny byla posunuta o 25 cm ze zákla-
dů, byly vyvráceny a rozbity vrata a ok-
na. Zateklo do  loutkového divadla z ro-
ku 1944, které bylo v sušárně umístěno. 
Byly zničeny některé kulisy a  rekvizity. 
Také některý nábytek, který byl v sušár-
ně. Voda zatekla do  jizby i  na  klavír 
a  do  kuchyně kolem komína. Ostatní 
expozice byly v pořádku. Škody na cha-
lupě po  tornádu byly vyčísleny na 
155 000 Kč.

Během pár dnů po tornádu se podařilo 
provizorně pokrýt střechy, uklidit, zafi-
xovat budovu sušárny a uzavřít ji. V tom 
nám velmi pomohli členové speciální 
jednotky Městské policie Brno. Význam-
nou pomoc nám také zajistil starosta 
obce Ing. Josef Dvořáček, a  to učně 
ze  Střední školy stavebních řemesel 
z  Brna Bosonohy. Na  domku znovu 
pokryli střechu novou taškou z vlastních 
zásob, sušárnu podezdili a  konstrukci 
dřevěné budovy vrátili zpět do  původ-
ních základů. Opravili vrata sušárny 
a pověsili je zpět. Také opravili střechu 
na hospodářském stavení. Z vděčnosti je 
členky muzejního spolku zásobovaly 
buchtami.

Po tornádu se  zvedla velká vlna 
solidarity a  pomoci. Chalupu navštívil 
spolek Moravané z  Povážské Bystrice. 
Přivezli finanční dar obci a před chalu-

pou zazpívali Mikuleckou dědinu. Také 
z  Lidic přijela návštěva s  finančním 
darem. Lidická starostka a  členové 
spolku LIDICE MEMORY, mimo jiné 
poslední žijící lidické dítě pan Hore-
šovský, navštívili chalupu a moc se  jim 
líbila.

Další návštěva byla ze  spolku Morav-
ská krása. Díky ní jsme dostali finanční 
pomoc z USA. Tento štědrý finanční dar 
ve  výši 130  000 Kč pocházel z  online 
sbírky, kterou po řádění tornáda na  jižní 
Moravě spustilo Národní českosloven-
ské muzeum a  knihovna v  americké 
Iowě a do níž přispěla komunita krajanů 
napříč Spojenými státy. 21. prosince 2021 
předala šek paní Monika Vintrlíková, 
členka správní rady Nadačního fondu 
na podporu moravské tradice a kultury 
Moravská krása. Finanční dar byl použit 
na opravy škod po  tornádu na Chalupě 
F. Mikuleckého v Mikulčicích.

Z  grantového programu PODPORA 
P R O M O R AV U A  L O U N S K O – 
RESTART KOMUNITNÍCH AKTIVIT – 
Obnova komunitních aktivit po tornádu 
v Chalupě F. Mikuleckého v Mikulčicích 
Nadace rozvoje občanské společnosti 
firmy ŠKODA byla poskytnuta dotace 
v částce 121 500 Kč, aby se zajistila plná 
funkčnost muzea. Primárním cílem 
projektu bylo přispět ke  znovunastar-
tování komunitního života. Z této dotace 
byly uhrazeny drobné opravy po  torná-
du – oprava fasády, nátěry oken, oprava 
střechy, nákup venkovního osvětlení 
a rozkládacích stolů a lavic.

V  rámci projektu – Fond sousedské 
obnovy na  Chalupě F. Mikuleckého 

 Chalupa Fanoše Mikuleckého
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v  Mikulčicích poskytla Nadace VIA 
finanční prostředky v částce 100 000 Kč. 
Byly použity na opravu hospodářského 
stavení se  sklepem, které tak dostalo 
nové využití – komunitní místnost 
k  setkávání a  malý sklad pro drobný 
depozitář. Stavení má nové vnitřní 
i  venkovní omítky, novou podlahu, 
zateplený strop, byl vystavěn komín 
a opravena střecha.

Při opravách po  tornádu, opravě 
hospodářského stavení, stavbě přístřeš-
ku a  výrobě podlážek úzce spolupra-
coval muzejní spolek s  vedením obce, 
které poskytlo část materiálu a  pomá-
halo při dovozu materiálu a  odvozu 
sutě. Bez této spolupráce by se  opravy 
na  chalupě nepodařilo dotáhnout 
do zdárného konce.

Muzejní spolek při Klubu seniorů 
Mikulčice z.s. moc děkuje všem dárcům 
za  poskytnutou pomoc a  finanční 
prostředky, které byly využity na opravy 
škod po  tornádu a  restart komunitních 
aktivit v Chalupě F. Mikuleckého.

Hospodářské stavení bylo slavnostně 
o t e v ř e n o p ř i a k c i „ A d v e n t 
na  chalupě“ a  ihned využito k  výrobě 
zabíjačkových specialit, které připravil 
spolek Gurmáni Mikulčice.

Za muzejní spolek
Jarmila Uhrovičová
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S  naším skautským střediskem jsme 
se  v  rámci Sportovního dne vypravili 
na  Svatý kopeček u  Mikulova. Využili 
jsme volna během státního svátku 28. 9., 
pozvali děti i s jejich rodiči a hned ráno 
vyrazili vlakem směr Mikulov. Z vlako-
vého nádraží jsme přes historické cen-
trum města Mikulov přišli až ke  Sva-
tému kopečku, na  jehož vrchol vede 
křížová cesta s  okouzlujícími výhledy 
do  krajiny. Na  vršku Svatého kopečku 

jsme si společně zahráli několik pohybo-
vých her a posílili se svačinou. U známé 
kaple jsme si také udělali společnou 
památeční fotku. Ze  Svatého kopečku 
náš výlet pokračoval do  jeskyně Na Tu-
roldu, odkud už naše kroky vedly zpět 
na vlakové nádraží. Domů jsme dorazili 
okolo páté hodiny příjemně unavení 
a plní zážitků.

Eliška Bohunská, oddílová vedoucí

Zahájení skautského roku

Loňské tornádo silně zasáhlo i klubov-
nu, kde se schází oddíly skautů a Bron-
tosaurů. Poškodilo střechu a  celé horní 
patro, poškodilo místnosti v  přízemí, 
v podstatě úplně zničilo přilehlé Břízky. 
Život v  klubovně se  zastavil, oddíly 
se musely přesunout jinam. Ale 12. listo-
padu klubovna znovu ožila – vrátily 
se do ní pravidelné schůzky i víkendové 
akce. Opravy, které trvaly téměř rok 
a  půl, začaly pomocí dobrovolných 
hasičů z  Polničky a  Prostějova, kteří 
zbourali poškozenou střechu a  horní 
patro a  klubovnu zabezpečili proti 
dalším škodám. Poté se do práce pustila 
obec a  správcové budovy Jan Kudrna 
a  František Novotný. Díky nim je 
klubovna zrekonstruovaná moderně 
s  ohledem na  současné potřeby skaut-
ských a  brontosauřích oddílů a  také 
aktuální trendy v  oblasti provozu šetr-
ného k přírodě. 

V  sobotu 12.  listopadu proběhlo 
slavnostní otevření klubovny, kterého 
se zúčastnili členové obou spolků, vede-
ní obce, dárců a  podporovatelů . 

Návštěvníci si mohli klubovnu prohléd-
nout od  sklepa až po  nové podkroví, 
ochutnat občerstvení připravené na pol-
ní kuchyni, zasadit si strom v  rámci 
výsadby ovocného sadu a večer posedět 
u táboráku.

Děkujeme všem návštěvníkům, kteří 
s  námi přišli klubovnu oslavit. A  pře-
devším děkujeme všem, kteří rekon-
strukci klubovny umožnili – obci Mikul-
čice, všem dobrovolníkům a dárcům.

Lucie Smolová,vedoucí
 skautského střediska Mikulčice

Klubovna zase žije!
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V  klubovně to zase žije! Po  rozsáhlé 
a náročné rekonstrukci jsme se konečně 
mohli začít scházet tam, kde to všechno 
před 46  lety začalo. Na  naší klubovně 
vedle mateřské školy, kterou se  společ-
nými silami podařilo opravit a  letos 
na  podzim vrátit mladším i  starším 
dětem. Společně se  skauty a  zastupiteli 
obce Mikulčice jsme to náležitě oslavili 
na  akci pro veřejnost, která se uskuteč-
nila v sobotu 12. 11., kam přišlo mnoho 
z  vás, kteří nám fandíte a  podporujete 
naši činnost. Určitě jste si všimli a ocenili 
změny, kterými budova prošla. Ochotně 
jsme vám v  tento den prezentovali 
množství nových úsporných technologií. 
Vytápění tepelným čerpadlem, využití 
odpadní šedé vody, ohřev vody solár-
ními panely nebo sběr dešťové vody. 
Ještě jednou se  sluší touto cestou podě-
kovat Janu Kudrnovi a Františku Novot-
nému za  jejich společnou spolupráci 
a množství času, které projektu rekon-
strukce klubovny po  tornádu obětovali. 
Za  organizaci Hnutí Brontosaurus 
srdečně děkujeme a  vážíme si toho. 
Děkujeme také všem dobrovolníkům, 
dárcům a  samozřejmě obci Mikulčice 
za dlouhodobou podporu a spolupráci.

A  rozhodně nám nezáleží jenom 
na interiérech klubovny, ale také na jejím 
okolí. Aktivně usilujeme o  znovuobno-
vení zeleně v  parku kolem klubovny. 
Loni na  podzim jsme společně s  vámi 
vysadili desítky lip a  javorů a  letos 
k  nim přibyly staré odrůdy ovocných 
stromů. Samozřejmě to bude ještě 
nějakou chvíli trvat, než se  park opět 
zazelená a v létě tam bude stín a příjem-
ná teplota, ale naším úkolem je vytrvat 

a  o vzniklé sady a  stromořadí nadále 
pečovat.

Péče o  přírodu v  Mikulčicích a  její 
okolí je také hlavní náplní obou oddílů 
ZČ HB Vlkani, které jsme letos pro děti 
otevřeli. V  říjnu jsme s  dětmi v  rámci 
akce 72  hodin vyčistili desítku našich 
ptačích budek v okolí klubovny a Kafíč-
ka. V  listopadu jsme vyrazili pěšky 
k  řece Moravě na přírodovědnou a po-
znávací výpravu. Začátkem prosince 
se několik dětí z oddílu podívalo do Pra-
hy na  environmentální výstavu ZeMě 
v  Národním muzeu, která zpracovává 
aktuální téma udržitelného rozvoje 
a  uprecyklace. Zde jsme se  dozvěděli 
a  získali mnoho inspirace do  každo-
denního života, ale i  naší oddílové 
činnosti. Klidně se k nám po novém roce 
přidejte a zažijte to taky!

Mnoho akcí, které pořádáme, najdete 
na  oficiálním webu: brontosaurus.cz 
nebo přímo na  našich stránkách: 
vlkani.brontosaurus.cz.

Naše oddílové schůzky probíhají 
každý čtvrtek na klubovně.

Vlkánci (1. – 4. tř. ZŠ) od 16.00 – 18.00; 
vedoucí Zora Damborská, instruktorky: 
Daniela Vričanová, Sára Veselková 
a Karolína Stodůlková.

Vlkani (5. – 9. tř. ZŠ) od 16.30 do 18.30; 
vedoucí David Kolesík.

Oba oddíly mají připravené celoroční 
hry. Vlkani se  pro tento rok stali 
vesmírnými kurýry, kteří mají za  úkol 
ze samého okraje galaxie dopravit důle-
žitou zásilku velkému imperátorovi, 
vládci galaxie. Každé jejich rozhodnutí 
má dopad na  jejich osud. Mají vesmír-
nou loď, mapu a  řadu nevyřešených 

Hnutí Brontosaurus – Vlkani
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otázek a těžkých úkolů, na  jejichž řešení 
musí přijít úplně sami. Mladší oddíl 
Vlkánci zase pomáhá partičce zvířátek, 
která uvízla na  pustém ostrově. Získá-
vají samolepky, které si na  konci škol-
ního roku budou moci proměnit za něja-
kou odměnu.

V  příštím roce plánujeme další akce 
pro přírodu, naučné výpravy, vícedenní 
zážitkové akce, soutěže, letní tábor 
a mnoho dalšího. Přejeme všem hodně 
zdraví, klidné a spokojené prožití svátků 
vánočních a těšíme se na spolupráci.

Zora Damborská 
oddílová vedoucí
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Budky pro ptactvo, stromy, keře, 
„zelená“ klubovna – podzim byl plný 
aktivit. Pokračovali jsme v  zapojení 
do  péče (opravy, zálivky) o  stromořadí 
ke Kyjovce, aleje na Vykopávky i o jiné 
výsadby. Realizovali jsme dosadbu 
chybějících stromů v parku u vlakového 
nádraží a  chybějících stromů do  alejí. 
Připravili jsme výsadbu sadu ukázko-
vých ovocných dřevin u klubovny a spo-
lu s brďáky a  skauty jej vysázeli včetně 
keřů nahoře u  hřištíčka. To i  díky 
podpoře drobných dárců. Aktivně jsme 
se podíleli na zadání, přípravě a návrhu 
projektu k obnově parku Břízky.

Dobrovolnické akce jsme zaměřili také

 na čištění, údržbu a doplnění budek pro 
ptactvo v Mikulčickém luhu. Ty nahra-
zují ptákům chybějící hnízdní dutiny 
a  aktuálně jich spravujeme už několik 
set. Velkou radost máme z  toho, že 
se  naplnily podněty pro ukázkový 
ekologicky šetrný provoz budovy při 
opravě dětské klubovny.

S radostí plánujeme obnovení festivalu 
Pestrovečer! Bude 28. - 30. 4.  2023. 
Můžete se  těšit na  diskuse, výstavy 
a  workshopy k  tématu péče o  naši 
krajinu, ale také na  skvělé kapely či 
divadlo.

Dalimil Toman, 
Hnutí Brontosaurus Podluží 

Ochrana přírody a akce  
Hnutí Brontosaurus Podluží 

Před 100  lety se  neudála žádná 
zajímavá událost. Ale protože letošní rok 
byl rokem volebním, tak stojí za zmínku 
volby 8. ledna 1922. V Těšicích je vyhrála 
komunistická strana se 188 hlasy. Letos, 
po  sto letech, nepostavila ani kandi-
dátku.

Ani rok 1972 nebyl nijak zajímavý. Tak 
jen pár čísel z  JZD. Co všechno 
se tenkrát pěstovalo a kolik.

Bylo sklizeno téměř 250 vagónů 
obilovin, 21 vagónů raných brambor, 
81  vagónů krmné řepy, 750 vagónů 
zelené píce – včetně silážování, 90 vagó-
nů vojtěšky a 32 vagónů sena. Z technic-
kých plodin bylo 210 vagónů cukrovky, 
1,5 vagónu tabáku a 10  vagónů čerstvé 

zeleniny. Rovněž vinice vydaly, i po čás-
tečném zmrznutí, bohatou úrodu 22 va-
gónů hroznů. K  tomu nutno připočítat 
13 vagónů broskví a půl vagónu meru-
něk. V  živočišné výrobě bylo 790  ks 
skotu a 1 971 ks prasat.

Z dění v  obci zmíním zrušení pohos-
tinství „U  Tumů“. Pro obec s 570 čísly 
zůstalo jen jedno pohostinství. 

Přece něco zajímavého – z myslivosti. 
Lidové myslivecké sdružení bylo v  roce 
1972 početně slabou organizací – 
23  členů. Pro tento rok byl povolen 
odstřel 5  ks srnčí zvěře, 250  bažantů, 
450  zajíců a 3  laně. Kolik zvěře uloví 
myslivci letos?

Jarmila Uhrovičová, kronikářka

Co se událo v našich obcích před 100 a 50 lety

Z historie
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Dýňové pondělí v  tomto školním roce 
proběhlo 12.  září. Od  rána se  hlavní 
vchod školy pomalu plnil krásnými 
strašáky a  dýňovými dekoracemi. Cel-
kem se nám sešlo 51 dýní. Večer se před 
školou potkalo mnoho dětí i rodičů, kteří 
přišli svého strašáka rozsvítit či podpořit 
ostatní kamarády. Večer se  uskutečnilo 
tradičně také první hlasování a  focení 
dětí, které na večerní zapalování dorazi-
ly. V  úterý proběhlo hlasování všech 
žáků a  zaměstnanců školy. Cestou 
na  vycházku nám přišly odhlasovat 
i  děti ze  školky. A  toto jsou letošní 
vítězové:

1. místo – Oliver Bušek (1. tř.)
    dýně “Monstrum”

2. místo – Dominik Trecha (4. tř.)
    dýně ” Žralok”

3. místo – Olga Konečková (2.B)
                      Oskar Koneček (MŠ)
   dýně “Čuníci”

V  pondělí 19.  září jsme navštívili 
zahrádkářskou výstavu. Výstava se  ko-
nala v Muzeu vinařství a vinohradnictví 
v  Mikulčicích. A  kromě vystaveného 
ovoce, zeleniny a  květin, jsme se mohli 
radovat také z ochutnávky jablek, jable-
čného a vinného moštu, který nám moc 
chutnal. Potěšilo nás, že výstavu zdobily 
obrázky našich dětí, které jsme pro 
zahrádkáře malovali ve  výtvarné vý-
chově.

I v letošním školním roce nám výuku 
angličtiny zpříjemňuje rodilý mluvčí 

z  USA. Tony k  nám chodí 2x  měsíčně 
a konverzuje s žáky 5. – 9. třídy na různá 
témata. Procvičují naučené gramatické 
jevy, naslouchají angličtině rodilého 
mluvčího. Žáci se  tak učí správné 
výslovnosti a  ztrácí ostych v  běžných 
situacích.

Ve čtvrtek 29.  září jsme společně 
s  dětmi z  celého 1.  stupně vyrazili 
na úžasný přírodovědně-turistický výlet 
do Valtic. I když nás počasí do poslední 
chvilky pořádně napínalo, nakonec to 
byl fantastický den. Pěkně jsme si 
vyšlápli několik kilometrů, ale počasí 
bylo krásné, tak se  výlet velice zdařil. 
Stezku jsme si užili i  se  všemi jejími 
nástrahami. Prostě parádička!

Naše škola se zapojila do celostátního 
projektu "Pěšky do  školy". Projekt 
se  uskutečnil v  pátek 30.  září. V  tento 
den děti přišly do školy pěšky. Smyslem 
akce bylo naučit děti chodit do  školy 
“po  svých :-)” a  zamezit příjezdu 
automobilů před školu mezi děti. Děti 
předem nachystaly řadu značek, nápisů 
a kartiček. Do akce se zapojil velký počet 
dětí i rodičů.

V  pátek 30.  září měl proběhnout 
projekt Chodíme a  jezdíme bezpečně, 
jehož součástí bývá i  první pomoc. 
Počasí nám bohužel vůbec nepřálo, celý 
den pršelo a  bylo opravdu ošklivé 
chladné podzimní počasí. A  tak jediné, 
co nám z  projektu zbylo, byla první 
pomoc, kterou nám velmi zajímavě 

Podzim ve škole 2022

Školní útržky



 23

a  mile zprostředkovala paní ředitelka 
Červeného kříže z Hodonína, paní Anna 
Jurkovičová. V  tělocvičně jsme si mohli 
vyzkoušet různé techniky pomoci, obva-
zování a další aktivity. Moc děkujeme!

V  pátek 14.  října jsme přišli všichni 
do  školy v pracovním oděvu. Čekal nás 
podzimní úklid na  školní zahrádce, 
v  okolí školy, tělocvičny či ve  sportov-
ním areálu.

V  úterý 18.  října jsme přijali krásné 
pozvání a  zašli jsme na  návštěvu 
k včelařům. Dozvěděli jsem se hromadu 
nových informací o včelkách, vyzkoušeli 
si včelařské oděvy a klobouky a odnesli 
si spoustu krásných zážitků. Na rozlou-
čenou jsme dostali i  sladkosti od  včel. 
Byla to velká dobrota!

"Moc se mi u  včelek líbilo a  rozhodl 
jsem se i s bráchou, že se chceme o včel-
ky starat a  chodit do  včelařského 
kroužku." V. Zeman

20.  října se  žáci školy účastnili jazzo-
vého výchovného koncertu KUHtrio. 
Koncert se nám všem moc líbil. Většině 
se líbilo, že mohli tančit. A to i s kamará-
dy z  jiných tříd. Dobré bylo, jak na nás 
kytarista mluvil anglicky. A  taky jak 
velké holky z  devítky hrály na  bubny.          
Děti z 2.B

V  pondělí 24.  října se  žáci osmé 
a  deváté třídy zúčastnili Kapky fyziky 
na  Střední průmyslové škole v  Hodo-
níně. Jedná se  o  zajímavý projekt, 
ve  kterém se  naši žáci učí od  studentů 
technického lycea. Mají možnost vyz-
koušet si mnoho pokusů z  různých 

oblastí fyziky. Tento rok šlo například 
o  výrobu plazmy v mikrovlnné troubě, 
fungování vodičů a  izolantů, vytvoření 
vakua apod.

V pondělí 31. října jsme přišli do školy 
pěkně strašidelně vybaveni v  kostý-
mech, s  namalovanými obličeji. Byl to 
zábavný den i učení. Během vyučování 
jsme plnili různé halloweenské úkoly, 
četli strašidelné příběhy, počítali duchy, 
vyráběli halloweenské dekorace nebo 
se  učili nová anglická slovíčka. Taky 
jsme poslouchali anglické písničky 
a  mlsali sladkosti, které naši spolužáci 
přinesli a podělili se. Užili jsme si prima 
den!

Ella Matějíčková 2. B 



 24

V  listopadu proběhly tři projektové 
dny ve výuce. Na dvou z nich se žákům 
II. stupně představil speciální pedagog, 
scénárista, herec a  producent Tomáš 
Magnusek, který vtipně pohovořil 

o  svých zkušenostech a  zážitcích z uči-
telského i filmového života.

Do 4. třídy zase přijel student lesnické 
školy, který žákům přiblížil svou budou-
cí práci s důrazem na fungování lesního 
ekosystému. Součástí projektu byla 
i  ukázka práce motorovou pilou či 
výcvik loveckého psa.

V  neděli 27.  listopadu se  děti ze  zá-
kladní školy zapojily do  zpívání u  vá-
nočního stromu. Přidaly se ke Sborečku, 
který pod vedením paní učitelky 
Šimčíkové nacvičil krásné vánoční pás-
mo. Zpěv děti proložily také mluveným 
slovem v  podobě adventních básniček. 
Společně jsme se  pak prozpívali 
do adventní nálady.

Příští rok plánujeme: 

v lednu návštěvu Planetária Brno  
    a Knihovny Hodonín

v únoru Týden zdraví a Recitační  
    soutěž – školní kolo 1. st.

Dana Bohunská, učitelka

Jakub Kočvara 2. B

Adéla Kroupová, 4. třída
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V mateřské škole se neustále něco děje…

Tento školní rok pojaly paní učitelky 
na  počátku každého měsíce jinak. 
Rozhodly jsme se pro „měsíční výzvy“, 
které jsou napojeny na  spolupráci 
s  rodiči. V  září se  jednalo o  zaslání 
fotografií z dovolených, v  říjnu o  „cho-
dím do MŠ pěšky“, kdy si děti za každý 
příchod pěšky do  školky vykreslily 
políčko, v  listopadu se  uskutečnil 
„barevný týden“ v barvách podzimního 
listí. Prosincová výzva se  týká společ-
ného zdobení stromečku v  hale MŠ 
ozdobami z přírodních materiálů.

Ale to nejsou jediné akce v naší školce. 
Letošní rok je plný dobrodružství 
a zážitků.

V říjnu děti navštívily divadlo v Hodo-
níně, kde zhlédly pohádku „O  Smolíč-
kovi.“ Také stihly „logopedický projekt“, 
který byl letos zaměřen na  rýmování. 
Každá třída vymyslela svou originální 
básničku, kterou předvedla těm ostat-
ním. Děti se  zapojily i  do  projektu 

„72  hodin“, kdy přisypávaly štěpku 
ke  stromkům a  sázely nový trávník 
na  kopec, který nám pomohli tatínci 
připravit. A  konec října patřil oslavě 
Halloweenu. Mateřská škola se zaplnila 
nejrůznějšími maskami a  oslavila cizí 
svátek povídáním o  tom „proč“ a plně-
ním „strašidelných“ úkolů.

V listopadu se uskutečnil další projek-
tový den, tentokrát v  keramickém 
duchu. Děti se s pomocí tří lektorek učily 
pracovat s  dlaždicemi, které přinesli 
rodiče. Novou technikou (mozaikou) 
vyrobily podložku pod hrníček, kterou 
si odnesly domů. Během listopadu byla 
plánovaná odstávka elektřiny, proto byl 
pro děti, které nemohly zůstat doma, 
domluven náhradní program, a to v Ma-
sarykově muzeu v  Hodoníně. Tam 
se  děti dozvěděly vše o  životě pana 
prezidenta Masaryka a  jako odměnu si 
odnesly vlastnoručně vyrobené placky 
s  jeho portrétem. Také se, v  letošním 
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Žáci z  mikulčické základní školy 
se  v  rámci projektu ,,Příběhy našich 
sousedů‘‘ na  několik měsíců stanou 
dokumentaristy. Během půl roku mají 
za  úkol najít pamětníka, zachytit jeho 
příběh a naučit se ho vyprávět prostřed-
nictvím reportáže. Volit mohou mezi 
animací, videem nebo rozhlasovou 
reportáží. Jako správní dokumentaristé 
představí žáci příběh i veřejnosti.

Tým spolužáků z  osmé třídy, pod 
vedení pana učitele Jiřího Salajky, 
se  rozhodl o  nahrání příběhu paní 
Maryšky Kotáskové, dcery slavného mi-
kulčického rodáka Fanoše Mikuleckého. 
Můžeme se  tak těšit na  reportáž plnou 
folkloru, tradic a kultury.

Slavnostní tečkou bude společné 
ukončení, kde se všech 11 týmů z Hodo-
nínska potká a  představí své práce 
veřejnosti. Reportáže obohatí archiv 
Paměti národa, aby se příběhy i nadále 
uchovaly a  budou zveřejněny přímo 
i na webu Příběhů našich sousedů.

Projekt pořádá organizace Post 
Bellum, konkrétně na  Hodonínsku její 

pobočka Paměť národa Jižní Morava. 
Děkujeme za finanční podporu projektu 
obci Mikulčice.

www.postbellum.cz
www.pametnaroda.cz
www.pribehynasichsousedu.cz

Michaela Mrázková
Regionální koordinátor projektu 

Příběhy našich sousedů

Na chvíli dokumentaristou

školním roce poprvé, konalo společné 
odpoledne s  rodiči. Neslo se  v  adven-
tním duchu. Rodiče společně s  dětmi 
vyráběli adventní kalendáře do  tříd 
a  ozdoby ze  šišek. Na  první adventní 
neděli byly totiž děti obecním úřadem 
pozvány, aby zazpívaly na  slavnostním 
rozsvěcení vánočního stromečku. Děti 
také stihly návštěvu skanzenu ve Stráž-
nici, kde si vyslechly a prohlédly a  také 
vyzkoušely, jak se dříve slavily Vánoce. 
Den na to zhlédly divadelní představení, 
které do MŠ přijelo se svými pohádkami 

o  přátelství. Poslední den v  listopadu 
se  děti zúčastnily dalšího projektového 
dne a  učily se pracovat s voskem.

Prosinec začal návštěvou Mikuláše 
se  spoustou andělů, ale i  čertů. Ti 
naštěstí přišli děti jen pozdravit a nechali 
nám je všechny v  mateřské škole, kde 
se už teď těší na Vánoce.

Za celou MŠ Vám přeju krásné, klidné 
a  kouzelné Vánoce ve  společnosti toho 
nejcennějšího a  nejdůležitějšího, co 
máme – rodiny.

Eliška Kopková, učitelka

http://www.postbellum.cz
http://www.pametnaroda.cz
http://www.pribehynasichsousedu.cz
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BMI – index tělesné zdatnosti – je jedním z  ukazatelů, který nám může něco 
napovědět o stavu naší populace. V našem případě o tělesné zdatnosti žáků a žákyň 
ZŠ Mikulčice.

Již několik let na začátku školního roku shromažďují učitelé ZŠ údaje nutné pro 
vyhodnocení BMI, to je údaje o výšce a váze. Na jejich základě můžeme porovnávat, 
jak na tom naši žáci jsou i po prožití katastrof, v našem případě po tornádu nebo po 
covidu. Výuka se vrací do původních kolejí. V  tělesné výchově nás ještě omezuje 
zničená a  jen částečně použitelná atletická dráha v  Břízkách a  úplně zničené 
basketbalové hřiště u kulturního domu.

Do studie v roce 2022 bylo zařazeno 189 žákyň a žáků ve věku 6 – 15 let (109 dívek 
a 80 chlapců) a toto je výsledek tělesné zdatnosti dětí naší ZŠ podle BMI.

U dětí rozlišujeme 4  skupiny tělesné zdatnosti: podváha, ideální váha, nadváha 
a obezita.

Tělesná zdatnost (BMI) dětí ZŠ Mikulčice

Podváha     10 dětí    8 dívek   2 chlapci to je   5 % žáků ZŠ
Ideální váha 128 dětí     75 dívek   53 chlapců to je 68 % žáků ZŠ
Nadváha    16 dětí    8 dívek   8 chlapců to je 11 % žáků ZŠ
Obezita   35 dětí    18 dívek   17 chlapců to je 16 % žáků ZŠ

Pro porovnání, jak na tom jsme i po prožitých katastrofách, výsledky minulých let:

Porovnáním s minulými lety jsou výsledky uspokojivé. Počet žáků s nadváhou 
klesl proti minulému roku o 7 %, bohužel obézních žáků o jedno procento přibylo.

Pro zajímavost ještě porovnání I. stupně s II. stupněm naší základní školy:

                           rok 2017     rok 2018     rok 2019     rok 2020*     rok 2021     rok 2022
Podváha              4 %  dětí           3 %             3 %            2 %             4 %             5 %
Ideální váha      66 %                 64 %            66 %          63 %           63 %           68 %
Nadváha            15 %                 15 %           13 %          18 %           18 %            11 %
Obezita               15 %                18 %            18 %          14 %           15 %           16 %
*  v roce 2020 jen I. stupeň  
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Žáci I. stupně Žáci II. stupně

Podváha 8 %   3 %
Ideální váha   75 %  58 %
Nadváha       6 %                          12 %
Obezita   11 %                       27 %

Z  výše uvedeného vyplývá, že nám starší žáci přecházejí do  vyšší váhové 
kategorie. Údaje o  jednotlivých žácích a  žákyních najdou rodiče o  pololetí 
ve „Sportovním vysvědčení“.

Výpočet BMI: hmotnost v  kilogramech vydělte výškou v  metrech umocněnou 
na druhou.

Jan Bělohoubek – statistik

Vážení čtenáři Zpravodaje, přejeme Vám 
krásné a klidné prožití svátků vánočních. 
Štědrý večer plný dobré vůle a lásky v kruhu 
Vašich nejbližších. 

Ať jsou poslední dny tohoto roku plné klidu, 
štěstí, radosti a spokojenosti.

Redakční rada a zaměstnanci obce
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Vítání nových občánků v říjnu 2022
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 Zpívání u vánočního stromu 
 Podzimní setkání seniorů    DS Svatopluk: Plejtvák
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Pozvánka na výstavu
Od 10. 12. probíhá na chalupě F. Mikuleckého výstava „Město na vesnici?“. Výstava 
ukazuje vliv města na  život vesnice za 1.  republiky, prolínání městského života 
do  vesnického. Na  výstavě můžete navštívit prvorepublikový salón, ložnici, 
cukrárnu, modiství, foto koutek, dětský koutek aj. Většina exponátů je zapůjčena 
ze soukromé sbírky M. Létalové z muzea „Lednice dávná“. Výstava bude otevřena 
do 5. 2. 2023 každou neděli od 14:00 do 17:00 hodin.

Sváteční setkání u mladého vína 
Spolek Mikulečtí vinaři, z.s. si Vás dovolují 
dne 30.  12.  2022 od 17  hodin pozvat 
na  Sváteční setkání u  mladého vína 
v Kulturním domě v Mikulčicích. Prosíme 
příchozí, vezměte s sebou vzorek mladého 
vína (0,75 l – láhev) jako vstupné na akci.
Těšíme se na setkání s Vámi v příjemném 
svátečním období.    Mikulečtí vinaři, z.s.

Ples obce Mikulčice
Obec Mikulčice Vás srdečně zve na Ples obce Mikulčice, který se uskuteční v sobotu 
14. 1. 2023 od 20:00 v Kulturním domě v Mikulčicích. K tanci a poslechu hraje kapela 
EREMY a  Neoveská cimbálová muzika. Čeká na  Vás vystoupení TK Classic 
Hodonín, bohatá tombola a košt vína.

Už podvacáté
Vážení spoluobčané, příznivci ovocných destilátů, kysaného zelí a  vyznavači 
regionálních pochutin, dovolte nám, abychom Vás pozvali na veřejný již 20. ročník 
Koštu ovocných pálenek a kysaného zelí, který proběhne 21.  ledna 2023 od 14:00 
v Kulturním domě Mikulčice.
Uzávěrka sběru soutěžních vzorků destilátů o objemu 0,3 l je stanovena 22. 12. 2022. 
Vzorky kysaného zelí ve  sklenici 0,7  l  budou pořadatelé přijímat na  KD ještě 
v sobotu 21. 1. 2023 do 10:00.
V  rámci koštu nebude chybět tradiční nabídka slováckých specialit z  místní 
kuchyně. K  poslechu, zpěvu a  dobré náladě bude vyhrávat Neoveská cimbálová 
muzika.
Po dvacet let uplatňovaného systému pořadatelé poskytnou hned několik novinek.
Zcela zásadní bude nově platba sdruženého vstupu. To znamená, že cena 
ochutnávky vzorků bude již zahrnuta ve  vstupném a  pak nebude již vyžadován 
ke koštování vystavovaných vzorků konzumační bloček.

Pozvánky
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Při nákupu gurmánských specialit bude možno uplatnit bezhotovostní platbu 
kartou.
Pro zájemce z  řad podnikatelů, společností, ale i  fyzických osob, nabízí pořadatel 
na  této akci prostřednictvím sjednaného příspěvku zviditelnit vaše aktivity, či 
činnost. Lze sponzorovat cenu pro celkového šampióna koštu, nebo ceny vítězů 
jednotlivých kategorií. Rovněž, jako čestný host koštu, budete mít výhradní právo 
účasti při slavnostním vyhlašování vítězů. Dále je možnost propagace a  reklamy 
různého rozsahu.
Info: www.palenkymikulcice.cz,
e-mail: gurmanimikulcice@seznam.cz
tel.: 777 694 345

Okresní přehlídka trofejí zvěře ulovené v roce 2022
Myslivecký spolek Mikulčice – Velká Morava, z.s., spolu s  ČMMJ, Okresním 
mysliveckým spolkem Hodonín pořádá v Kulturním domě v Mikulčicích výstavu 
trofejí.
Pátek   10. 3. 8.00 – 13.00 – pouze pro děti a školy, s přednáškami, vstupné zdarma
Sobota 11. 3. 8.00 – 17.00 – pro veřejnost
Košt vína od místních i regionálních vinařů
Zvěřinové speciality
Výstava obrázků z přírody kreslených dětmi z okresu Hodonín

Velkomoravský košt vín 2023
Spolek Mikulečtí vinaři, z.s. si Vám dovoluje oznámit, že po roční odmlce se vrací 
tradiční Velkomoravský košt vín. Tímto si Vás všechny dovolujeme již v předstihu 
pozvat na místní košt vín. Degustace s hodnocením proběhne v pátek 24.  3. 2023 
a samotný veřejný košt vín se uskuteční v sobotu 1. 4. 2023 od 13 hodin v Kulturním 
domě v  Mikulčicích. Vstupné 400 Kč, v  ceně vstupného sklenička, katalog 
a propiska. Těšíme se na setkání s Vámi nejenom u vín ročníku 2022. 

Mikulečtí vinaři, z.s.

http://www.palenkymikulcice.cz
mailto:gurmanimikulcice@seznam.cz
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  8. 1. – 5. 2. Výstava „Město na vesnici?“ na Chalupě F. M.
  7. 1. Degustace pálenek
14. 1. Ples obce Mikulčice
21. 1. Košt pálenek a kysaného zelí
  4. 2. Krojový ples
18. 2. Ples hasičů a myslivců
26. 3. – 7. 5. Výstava „Historie v kresbách“ na Chalupě F. M.
10. – 11. 3. Výstava trofejí
25. 3. Country bál
  1. 4. Silniční běh Velká Morava
  1. 4. Velkomoravský košt vín

Společenská kronika 

Narození:
Kryštof Klučka, Sebastian Sloboda, Tadeáš Pikna,

   Veronika Novotná, Dorota Salajková

Opustili nás:
Stanislav Dvořáček, Libuše Sabelová, Anna Svobodová

Jubilea:
70 let: Emanuel Marek, Radomil Kotásek
80 let: Jitka Bílská, Marie Šimčíková
87 let: Ervína Duranová
93 let: Josef Müller
95 let: Aloisie Škrabalová
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